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Nyomtatott és online sajtó 
 

 

Rákóczi Szövetség: a középiskolák február 23-ig jelentkezhetnek a diákutaztatási 

programra 
2025. február 6. – MTI, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Vasárnap.hu, Hír TV, Felvidék.ma, 

karpataljalap.net, KISZo.net, Pannon RTV, Magyarszo.rs, Vajma.info 

A Rákóczi Szövetség diákutaztatási programjára február 23-ig nyújthatják be jelentkezésüket 

a Kárpát-medence országaiban működő magyar középfokú oktatási intézmények. A szövetség 

csütörtöki, MTI-hez eljuttatott közleménye szerint a program 1994 óta töretlen 

népszerűségnek örvend az anyaországi és határon túli magyar középiskolák körében. A 

kezdeményezésnek köszönhetően évente diákok és tanárok ezrei emlékezhetnek meg közösen 

a nemzet történelmének jelentősebb eseményeiről, ezzel együtt erősíthetik az intézmények 

közötti köteléket, illetve személyes kapcsolataikat a különböző országokban élő társaikkal. A 

tavaly megszervezett mintegy háromszáz utazáson több mint tízezer diák és közel ezer 

pedagógus vehetett részt - írták. Az idei programot március 8-a és 23-a között tartják, célja 

pedig az, hogy a Kárpát-medencei magyar középiskolások és tanáraik együtt emlékezzenek 

meg az 1848-49-es forradalomról és szabadságharcról - közölték. 

 

Varga-Bajusz Veronika: elindult a jelölés a Bonis Bona - A nemzet tehetségeiért 

díjra 
2025. február 6. – MTI, Magyar Nemzet, Demokrata, Vasárnap.hu 

Elindult a jelölés a Bonis Bona - A nemzet tehetségeiért díjra - jelentette be a Kulturális és 

Innovációs Minisztérium felsőoktatásért, szak- és felnőttképzésért, fiatalokért felelős 

államtitkára csütörtökön Győrben, sajtótájékoztatón. Varga-Bajusz Veronika azt mondta: 

Magyarország a tehetségek földje, és a kormány azért dolgozik mindennap, hogy egy tehetség 

se kallódjon el. A tehetséggondozás nemzeti ügy - hangsúlyozta az államtitkár, hozzátéve, az 

elmúlt 17 évben több mint 40 milliárd forintot fordított a kormány erre a célra. Ebből az 

összegből 21 milliárd forintot az egyszázalékos felajánlásokból biztosítottak a 

tehetséggondozásnak. Az államtitkár elmondta, hogy a tehetséggondozás a szervezeteken, az 

intézményeken és a bennük oktató, dolgozó szakembereken nyugszik. A Bonis Bona - A nemzet 

tehetségeiért díj pedig kifejezetten azoknak a tehetséggondozó szakembereknek, tanároknak, 

diákokkal, fiatalokkal foglalkozó embereknek szól, akik támogatják és segítik, hogy a 

tehetségek kibontakozhassanak, majd azzal élni tudjanak úgy, hogy megfelelő karriert, 

életkörülményeket biztosítanak maguknak - fűzte hozzá. Varga-Bajusz Veronika szorgalmazta, 

hogy aki ismer olyan tanárt, szakembert vagy edzőt, akit érdemesnek tart az elismerésre, 

jelölje. Elmondta, hogy idén 25 embert részesítenek a kitüntetésben, akár magyarországi, akár 

határon túli vidékről érkezik a jelölés. 
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Nyelvi diszkrimináció miatt tesz panaszt egy kolozsvári mentős ellen egy erdélyi 

jogvédelmi szolgálat 
2025. február 6. – MTI, Krónika, maszol.ro 

Panaszt nyújt be a romániai diszkriminációellenes tanácshoz a Mikó Imre Jogvédelmi 

Szolgálat az ellen a kolozsvári mentős ellen, aki román nyelvű kommunikációra szólította fel 

egy ellátásra szoruló agyvérzésgyanús beteg magyarul beszélő családtagjait - jelentette be 

csütörtökön az erdélyi jogvédő szervezet. A sepsiszentgyörgyi székhelyű szervezet közölte: 

határozottan elítéli az esetet, és panaszt nyújt be az Országos Diszkriminációellenes Tanácshoz 

(CNCD), mivel a történtek nyelvi diszkriminációnak minősülnek. A jogvédelmi szolgálat 

honlapján ismertette a kolozsvári esetet, melyről elsőként a kolozsvári Szabadság napilap 

számolt be szerdán. Az erdélyi lap szerint az eset vasárnap történt, amikor rosszullétre 

panaszkodó idős emberhez hívott mentőt Kolozsváron egy magyar család női hozzátartozója. 

Elmondása szerint az orvos azt követelte tőle, hogy ne magyarul, hanem román nyelven 

folytassa le az ellátásra szoruló férfi és a saját édesanyja megnyugtatását célzó 

magánbeszélgetéseket. A jogvédelmi szolgálat rámutat: kiemelten fontosnak tartja, hogy 

minden nemzeti kisebbség szabadon használhassa anyanyelvét, különösen egy magánlakásban 

zajló beszélgetés során. "A kolozsvári eset ismét rávilágít arra, hogy a nyelvi diszkrimináció 

még mindig valós probléma Erdélyben" - írták. 

        
Még jelentkezhetnek a vállalkozók az Erdélyi Mentorprogramra 
2025. február 6. – maszol.ro 

Az Erdélyi Mentorprogram célja, hogy összekapcsolja az erdélyi magyar nagyvállalkozókat kis- 

és középvállalkozó társaikkal, ezzel is hozzájárulva az erdélyi vállalkozói közösség még 

sikeresebb együttműködéséhez, a vállalkozók közötti tapasztalat- és tudáscseréhez – 

tájékoztatnak közleményünkben a szervezők. Az Erdélyi Mentorprogram negyedik évada már 

a tizenharmadik Kárpát-medencei programévad tanulságaival és tapasztalataival várja az 

erdélyi vállalkozókat, hogy mentoráltként csatlakozzanak a közel 3000 tagú – a Külhoni 

Mentorprogramban részt vevő – Kárpát-medencei vállalkozói közösséghez. A Mentorprogram 

stratégiai célja, hogy támogassák a külhoni magyar vállalkozók együttműködését, ezáltal 

szülőföldön maradását és boldogulását. 

 

Ingyenessé teszik a telekkönyvi kivonatokat az ingatlantulajdonosok számára  
2025. február 6. – Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro 

Ingyenessé válik Romániában a telekkönyvi kivonatok kikérése az ingatlantulajdonosok 

számára – jelentette be Cseke Attila fejlesztési miniszter csütörtöki bukaresti 

sajtótájékoztatóján. „Az állam van a polgárért, nem pedig fordítva! A közszolgáltatásnak 

pontosan azt kell jelentenie, amit a szó kifejez: egy szolgáltatást, amelynek nem a 

profittermelés a célja” – idézte a tárcavezetőt az RMDSZ Krónikához eljuttatott közleménye. 
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Mint írták, a minisztérium alárendeltségébe tartozó kataszteri hivatalnál legkésőbb április 10-

én léptetik életbe a közszolgáltatási díj eltörléséről szóló intézkedést a tulajdonosok esetében, 

míg a virtuálisan igényelt telekkönyvi kivonatok nyártól lesznek ingyenesek. Cseke Attila 

közölte: a tulajdonok nyilvántartásba vételi díját is eltörlik.  

 

A 35 évvel ezelőtti könyves-gyertyás felvonulásra emlékeznek Marosvásárhelyen 
2025. február 6. – maszol.ro 

Minden idők legnagyobb tömegmegmozdulására emlékeznek Marosvásárhelyen február 10-

én. 35 éve ugyanis annak, hogy 1990. február 10-én százezer ember kezében könyvvel és égő 

gyertyával vonult át a városon a kisebbségi jogok, az anyanyelvű oktatás, a nemzeti identitás 

megvédése érdekében. Az RMDSZ Marosvásárhelyi szervezete az évforduló alkalmából 

csendes felvonulást és díjátadást szervez, hogy méltó módon emlékezzenek meg az akkori 

kiállásról. Kovács Mihály Levente, a szervezet elnöke a Maszolnak nyilatkozva hangsúlyozta, 

hogy bár a 35 éves évforduló nem kerek szám, az eltelt idő alatt az erdélyi magyar közösség 

hosszú utat tett meg. Az anyanyelvű oktatás ma már szinte természetesnek tűnik minden 

szinten, de ezt a jogot a múltban kemény harcok árán kellett kivívni. „Fontos, hogy tisztelettel 

adózzunk azok előtt, akik akkor utcára vonultak és vállalták a kockázatot. Az akkori szervezők 

és résztvevők érdemeit nem szabad elfelejtenünk”. Az esemény célja nemcsak az emlékezés, 

hanem a fiatal generáció oktatása is, hiszen az, ami ma számunkra természetes, az akkori 

időkben nem volt az – nyilatkozta Kovács Mihály Levente. 

 

MVM–E.ON-tranzakció: „nemzetbiztonsági szempontból nem 

problémamentes”, így a CSAT elé kerülhet  
2025. február 6. – Krónika 

Várhatóan a Legfelsőbb Védelmi Tanács (CSAT) asztalára kerül az E.ON Energie Románia 

MVM általi felvásárlása – jelentette ki csütörtöki sajtótájékoztatóján Bogdan Chirițoiu, a 

Versenytanács elnöke. Bogdan Chirițoiu kifejtette: nem hinné, hogy a közvetlen külföldi 

befektetéseket átvilágító bizottság (CEISD) jóvá fogja hagyni az MVM és a német cégóriás 

közötti tranzakciót, mert „nemzetbiztonsági szempontból nem problémamentes”, és „alapos 

tanulmányozásra” szorul. Erre pedig a CSAT-ot fogják felkérni – jelentette ki, hozzátéve, hogy 

az állítását többek között a külföldi befektetéseket átvilágító bizottság tagjainak nyilatkozataira 

alapozza. Chirițoiu elmondta, hogy a tranzakciót a CEISD mellett a Versenytanácsnak és az 

Európai Bizottságnak is véleményeznie kell, de szerinte az Európai Bizottság a Versenytanácsra 

fogja bízni az ügyet. Kérdésre válaszolva közölte azt is, hogy a CEISD még nem tárgyalta az 

E.ON és az MVM közötti tranzakció jóváhagyására vonatkozó kérést, amit előbb a testületben 

képviselt állami intézmények elemeznek.  
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Zöld jelzést kapott, kezdődhet a fehéregyházi Petőfi Sándor-emlékhely felújítása 

és bővítése  
2025. február 6. – MTI, Krónika, maszol.ro 

A fehéregyházi Petőfi Sándor-emlékhely felújítási és bővítési munkálatainak megkezdését 

január 6-án hivatalosan engedélyezték – közölte a Maros Megyei Múzeum. Amint a közösségi 

oldalon csütörtökön megjelentetett közleményben szerepel, a Petőfi Sándor-emlékhely 

felújításának nemzetközi támogatással megvalósuló projektje a költő születésének 200. 

évfordulója (2023) alkalmából indult, és célja a költő emlékének szentelt múzeum 

korszerűsítése és bővítése. Az átfogó restaurálási és korszerűsítési munkálatok során az 

emlékhely modern múzeumi térré alakul át, miközben megőrzi a helyszín történelmi 

hitelességét. A tervezett beavatkozások közt szerepel az eddig az 1848-as forradalommal és 

Petőfi Sándor erdélyi jelenlétével kapcsolatos tárgyaknak és dokumentumoknak otthont adó 

múzeumépület teljes felújítása, egy új, mintegy 100 négyzetméteres kiállítótér építése, amely 

modern technológiák segítségével, interaktívan és hozzáférhetően mutatja be a történelmet.  

 

Érdekes előadások, új ötletek a hatékonysághoz 
2025. február 6. – Nyugati Jelen 

Február 4-én, kedden a kisperegi Gazdaházban tartották meg a gazdafórumot, amelynek a 

résztvevőit Kovács Imre polgármester köszöntötte, kiemelve az előadó szakembereket, 

valamint a helybeli és a pécskai gazdákat. Ugyanakkor köszöntötte a CED (Közép Európai 

Gazdaságfejlesztő Hálózat) aradi irodájának a vezetőjét, Kranowszky Nagy Andreát, továbbá 

Nagy Zsolt falugazdát is, akihez a gazdálkodók bármikor fordulhatnak hasznos tanácsokért. A 

polgármester köszöntőjét abban a reményben zárta, hogy minden résztvevő hasznos 

tapasztalatokkal fog gazdagodni. 

 

Hamarosan elrajtolnak az útfelújítási munkálatok a magyar-román határ mentén  

2025. február 6. – Krónika 

Heteken belül mintegy 20 útszakasz felújítási előkészületei kezdődhetnek el a magyar–román 

határ térségében – mondta a Külgazdasági és Külügyminisztérium (KKM) parlamenti 

államtitkára csütörtökön a Szabolcs-Szatmár-Bereg vármegyei Cégénydányádon, a magyar-

román kétoldalú, schengeni tagsággal összefüggő közúti infrastruktúra almunkacsoport ülése 

alkalmából. Pataki Csaba szatmári tanácselnök az útépítési és útfelújítási tervek kapcsán 

közölte, az Óvári–Szatmárnémeti gyorsforgalmi út fejlesztése kulcsfontosságú projekt. Magyar 

Levente államtitkár szerint Románia csatlakozása a schengeni övezethez a magyaroknak azért 

fontos, mert ezzel egy nehezen átjárható határszakaszon szűnt meg az ellenőrzés. Hozzátette, 

a két ország tárgyalói hasonlóképp látják a helyzetet, Románia is több kapcsolatot szeretne a 

közös határon, ezt célozza az útfelújítás. Az államtitkár kiemelte a most épülő M49-est, amely 

a harmadik autópálya-összeköttetés lesz a két ország között, de már elkezdődtek a Békéscsaba 

és Nagyvárad közötti M44-es előkészületei is.  
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Megmutatni Európának Hargita megye gasztronómiai értékeit  
2025. február 6. – szekelyhon.ro 

Európa számára is ismertté válik Hargita megye kulináris értéke, ezt tükrözi az döntés is, hogy 

Európa Gasztronómiai Régiója lesz a megye 2027-ben. A rangos elismerést ünnepi gálán vette 

át csütörtökön Bíró Barna Botond megyei tanácselnök. Bíró Barna Botond, Hargita Megye 

Tanácsának elnöke arról beszélt, hogy a turizmus, a gasztronómia számunkra nem csupán 

ízekről, látnivalókról szól, hanem történetekről, olyan történetekről, amelyek a közösségünkről 

mesélnek Románia szívében, egy olyan megyéről, amelyben a multikulturalizmus nem egy 

fogalom, hanem átélhető, megtapasztalható minden nap. Majd kiemelte, hogy a mi 

kultúránkat, és gasztronómiánkat nem kell szégyelljük, hiszen versenyképes az országon belül 

és a nyugati országokhoz képest is.  

        
Iskolaközpontok Nyitra megyében 
2025. február 6. – ma7.sk  

Az ország más régióihoz hasonlóan Nyitra megyében is állandó téma a középiskolai hálózat 

optimalizálási folyamata, amelynek következményeit az érintett oktatási intézmények már 

2025. szeptember 1-jétől megtapasztalhatják. A Nyitra Megyei Önkormányzat következő 

testületi ülése március 24-én esedékes; eddig a napig van lehetőség minden részlet 

megtárgyalására és pontosítására. „A tervek szerint Ipolyságon és Érsekújvárban egy-egy 

iskolaközpont jönne létre; előbbi településen a Pongrácz Lajos Alapiskola és a Szondy György 

Gimnázium, utóbbi helységben pedig a Czuczor Gergely Alapiskola és a Pázmány Péter 

Gimnázium összevonásával. Mindkét intézménynek a helyi önkormányzat lenne a fenntartója” 

– fogalmazta meg kérdésünkre Csenger Tibor megyei alelnök hangsúlyozva, hogy egyelőre 

csupán elképzelésekről, javaslatokról és tervekről tud beszámolni, hiszen mivel folyamatosak 

a tárgyalások és az egyeztetések, még nem biztos, hogy ezek ilyen formában maradéktalanul 

meg is valósulnak. 

 

Petíció a magyar iskolaközpontért Érsekújvárban! 
2025. február 6. – ma7.sk  

Érsekújvárban két magyar tannyelvű intézmény, a Czuczor Gergely Alapiskola és a Pázmány 

Péter Gimnázium iskolatanácsai megállapodtak egy közös magyar iskolaközpont 

létrehozásában. Ennek megvalósítása érdekében most a kezdeményezők petícióval fordulnak 

a két iskola fenntartójához, Érsekújvár városához és Nyitra megye önkormányzatához. Ez most 

a tettek ideje! - áll a petícióban. Magyar közösségünknek vannak elemi érdekei és értékei, 

amelyek mellett következetesen ki kell állnunk. Az érsekújvári Pázmány Péter Gimnázium 

fennmaradása magyar intézményként egyértelműen ebbe a kategóriába tartozik, fogalmazták 

meg a petíciós bizottság tagjai: Wurster Kinga, Miskó Hátas Anna, Lukács Katalin, Radvansky 

Eva, Dózsa Roland és Farkas Tibor. 
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Gömöri lakodalom a farsangi időszakban 
2025. február 6. – felvidek.ma  

A Rozsnyói Bányászati Múzeumban, a Kassa Megyei Önkormányzat kulturális intézményében 

farsang idején igazán vidám hangulat uralkodik majd. Ennek bizonyítéka a közelgő esemény, 

amely a „Gömöri lakodalom a farsangi időszakban” címet viseli. Az egész hónapon át tartó 

program elsősorban általános iskolás diákoknak szól. „Régen a legtöbb esküvőt farsang idején 

tartották a falvakban. Ezért idén a múzeumunk egy hagyományos lakodalom bemutatását 

készítette elő, amelyet egy sajórédei esküvő ihletett. A gyerekek nemcsak az esküvői 

szokásokkal ismerkedhetnek meg, hanem egy igazi lakodalmi hangulatot is átélhetnek élő zene 

kíséretében” – mondta Badin Gabriella múzeumpedagógus. A diákok először tárlatvezetésen 

vehetnek részt a „Szlovák nyomok Gömör történelmében” és a „Míg kimondják az igent” című 

kiállításokon. Itt megismerhetik a menyasszonyi ruhák fejlődését és a farsangi időszakhoz 

kapcsolódó esküvői szokásokat. A program középpontjában a sajórédei gömöri lakodalom áll, 

különös tekintettel a hagyományos öltözetekre.  

 

Jókai-emlékév: Jókai pótolhatatlan, Jókai kincs – Keszegh Margit gondolatai 
2025. február 6. – Új Szó  

Jókai Mór emlékezetének őrzése nemes kötelességet jelent minden magyar ember számára. 

Ránk, komáromiakra ez hatványozottan érvényes, hiszen ő városunk szülötte, díszpolgára, 

egyik legnagyobb büszkesége. A kérdésre, hogy mit jelent ma Jókai Mór számunkra, Szabó 

Magda gondolatával tudok válaszolni:  „Nem hiszek Jókai hanyatlásában. Jókai több mint író, 

ma is több, Jókai jelenség. Pótolhatatlan, őrizni való kincsünk …”  Vallom: csak rajtunk múlik, 

mennyit ismerünk meg ebből a kincsből. Bízom benne, hogy Jókait egyre többen fogják olvasni, 

megismerkednek életútjával, az olvasók felfedezik regényeit, Mikszáth Kálmán „Jókai Mór 

élete és kora” című művét, vagy Váli Mari „Emlékeim Jókai Mórról” című könyvét. Kíváncsivá 

kell tenni a mai olvasókat, a fiatalokat, bemutatni nekik, hogy Jókai Mór írásai sok-sok 

izgalmas meglepetéssel szolgálnak.  

    
A szabadkai VKT megszavazta: a következő 15 évben egy magánvállalat végzi az 

utasszállítást 
2025. február 6. – Pannon RTV 

55 új autóbusszal utazhatnak hamarosan a szabadkaiak. A Városi Képviselő-testület mai ülésén 

a képviselők ugyanis megszavazták azt a koncessziós szerződést, amely szerint a következő 15 

évben egy magánvállalat végzi majd az utasszállítást. Az ígéretek szerint pedig nem csak 

Szabadkán és a városhoz tartozó településeken, hanem a környező községek irányába is 

megmaradnak azok a vonalak, amelyeken jelenleg a Subotica-trans autóbuszai közlekednek. A 

Subotica-trans utasszállító közvállalat az elmúlt években egyre nagyobb veszteségeket 

halmozott fel, amely a városi költségvetést jelentős mértékben leterhelte - hangzott el az ülésen. 

Az ellenzékben politizáló Nela Tonković szerint a kialakult helyzethez a városvezetés hozzá nem 
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értése vezetett, a koncessziós szerződéssel pedig az utolsó szöget verik a Subotica-trans 

koporsójába. 

 

Élet ADHD-vel a mindennapokban 
2025. február 6. – Pannon RTV 

Ezzel a címmel tartottak beszélgetést a Szekeres László Alapítványban. Dudás Zita 

gyógypedagógus, gyermekpszichodráma vezető és Pavlović Márta fejlesztőpedagógus, 

integratív gyermek-pszichoterapeuta kiképző járta körül a témát. Dudás Zita kiemelte, a 

figyelemhiányos hiperaktivitás-zavar neurológiai természetű veleszületett vagy fejlődési 

rendellenesség. A tünetek enyhítésére számos módszer létezik. „Mi úgy mondjuk, hogy nem 

gyógyítható, de a tünetek csökkenthetőek. Vannak olyan tünetek, amelyek nem gyógyszerekkel 

csökkenthetők, hanem egészen más módokon. Akár módszertani dolgokkal, hozzáállással, napi 

rutin bevezetésével, az idő strukturálással a gyermek számára, sok-sok mozgásos feladattal, 

mozgásos játékokkal. Van egy olyan terápia, hogy homloklebeny terápia, ez a frontális kérget 

stimuláló mozgásos gyakorlatokból áll. Rengeteg mozgásos gyakorlat, rengeteg 

figyelemfejlesztő gyakorlat. Ha olyan tünetek vannak, ami már a pszichoterápia területe, hogy 

kapcsolatteremtési nehézség, akkor pedig akár a pszichoterápia is segíthet.” 

 

Diákhangverseny Magyarkanizsán 
2025. február 6. – Pannon RTV 

11 kisdiák lépett fel a magyarkanizsai Művészetek Házában a helyi Alapfokú Zeneiskola 

februári diákhangversenyén. A növendékek számára ezek a koncertek kiváló alkalmat 

nyújtanak tudásuk és zenei fejlődésük bemutatására. A gyerekek nagy szorgalommal készültek 

a hangversenyre, amelyen az elsőtől a hatodik osztályos zeneiskolás diákok léptek fel. A diákok 

körében a zongora és a gitár kiemelkedően népszerű.. Azonban nemcsak ezt a két hangszert 

szólaltatták meg a fiatal muzsikusok. Hegedűn, furulyán és fuvolán is játszottak a növendékek. 

       
Kárpátaljai helyzetkép 
2025. február 6. – Karpat.in.ua 

„Ennél rosszabb már nem lehet, és mégis.” Ez a mondat szinte mindennapossá vált a 

kárpátaljai magyarság életében az elmúlt évtizedekben. A közösség mindig azt hitte, hogy annál 

nehezebb helyzetben nincs, amiben éppen van, de az élet ezt mindig megcáfolta. Az elmúlt több 

mint 100 évben folyamatosak voltak a próbatételek, ugyanis a vidék számos alkalommal cserélt 

gazdát. A legnagyobb megpróbáltatások azonban a második világháborúban, majd az azt 

követő Málenkij robottal kezdődtek. Az 1944-es deportálásnak több tízezer áldozata volt, máig 

tisztázatlan, hogy tulajdonképpen mennyien maradtak ott a Sztálini-lágerekben. Úgy látszik, 

hogy Európa aligha tanult a huszadik század borzalmaiból, hiszen a kontinensen ma is háború 

dúl, melynek a levét az ukránok mellett, a kárpátaljai magyarság issza meg. 
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Magyar olvasóklub Ungváron 
2025. február 6. – Karpat.in.ua 

Magyar olvasóklubot szerveztek Ungváron hagyományteremtő szándékkal. A könyvrajongók 

első összejövetelükön Szabó Magda Abigél című regényéről beszégettek. A találkozó nemcsak 

irodalmi eszmecserét kínált, hanem egyben közösségi élményt is, hiszen a résztvevők 

különböző helyről és korosztályból érkeztek, de mindannyian osztoztak az olvasás 

szeretetében. Az ötletgazda Balogh Renáta, aki a Mathias Corvinus Collegium Kárpátaljai 

Közéleti Vezetőképző VII. évfolyamának hallgatója, és az MCC-s projekt feladatának 

választotta az olvasóklub beindítását. Az olvasás szerelmesei közt ott volt Szlucky Éva, a 

Kárpátaljai Megyei Könyvtár Idegen Nyelvű Osztályának vezetője is, aki felajánlotta a 

rendelkezésükre álló magyar könyv állományt az olvasóklub résztvevői számára. 

 

Januári adománycsomag rászorulók számára 
2025. február 6. – karpataljalap.net 

„Kétszer ad, aki gyorsan ad” – tartja a közmondás. A segítség mindig jól jön, főleg a nehéz 

időkben, a szegény emberek mindig velünk voltak és vannak, s valószínűleg mindig is lesznek. 

Sokszor elgondolkodik az ember, hogyan is tudna segíteni, mi lenne a leghasznosabb a 

számukra. Vannak, akik nemcsak gondolkodnak ezen, hanem cselekednek is. Minden kezdet 

nehéz, főleg, ha egyedül vág neki az ember, viszont amit Isten megáld, az garantáltan működni 

fog. Bakó Ferenc 5 évvel ezelőtt döntötte el, hogy bármilyen módon, de segíteni fog a körülötte 

élő szegény vagy hátrányos helyzetben lévő embereken. Az adománygyűjtési akció mára már 

17 település rászorulóin segít. Az idei gyűjtésről, a jövőbeli tervekről az ötletgazdával 

beszélgettünk. 

 

Népszerű a kárpátaljai konyha Ukrajnában 
2025. február 6. – Karpat.in.ua 

Az elmúlt több mint 10 évben felértékelődött Kárpátalja szerepe az ukrajnai turisztikai életben. 

A Krím-félsziget 2014-es annektálása, és a kelet-ukrajnai konfliktus kitörése után, egyre több 

ukrajnai turista választotta Kárpátalját a Fekete-tenger helyett. Nem véletlenül, hiszen az ide 

érkező vendég a nyelvi sokszínűség, a kultúra és az építészet miatt már Európában érezheti 

magát. Legtöbben azonban a tájai és remek fúziós konyha miatt látogatnak el Kárpátaljára. 

Minderről K. Debreceni Mihály kollégánk számolt be. 

 

A bajai teremfocitornán szerepeltek a Várdaróc FC fiataljai 
2025. február 6. – Képes Újság 

A magyarországi Baján rendezett emléktornát „a Sugó-parti labdarúgás legendás alakja”, 

Rónai Sándor tiszteletére tartják, aki 1947-ben született Baján, ahol labdarúgóként, aztán mind 

az utánpótlás, mind a felnőtt csapat edzőjeként is a helyi fociért dolgozott. Pályafutása során 

játszott Szekszárdon, a Pécsi Honvédban és a Vasas MTE csapatában is – olvasható a BAON 
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(Bács-Kiskun vármegyei hírportál) cikkében. A sporteseményen az U8-as és az U9-es 

korosztály lépett pályára, mindkét kategóriában öt-öt csapat szerepelt. A Várdaróc 

Futballklubnak az U9-es csapata vett részt a tornán. 

 

Nevettető kikapcsolódást nyújtó program Kopácson 
2025. február 6. – Képes Újság 

A HMDK kopácsi alapszervezetének és az Arany János Magyar Kultúregyesületnek 

köszönhetően került sor vasárnap délután a Nevess…! című, kikapcsolódást nyújtó programra, 

amelyben kabarétréfák és bűvészprodukció is helyet kaptak. Dévényi Ildikó színművésznő 

mellett a Pécsi Nemzeti Színházból ismert Németh János, valamint Kalányos Richárd bűvész 

léptek fel, produkcióikra sokan voltak kíváncsiak. Farahó Zsolt, a HMDK kopácsi 

alapszervezetének az elnöke elmondta, igyekeznek minél több közösségi programot szervezni. 

Az előadáson, amit a Bellyei járás magyar kisebbségi önkormányzata támogatott, nem csak 

kopácsiak vettek részt, érkeztek más helységekből is színházkedvelő magyarok, akik ugyancsak 

jól szórakoztak. 

 

Vukováron folytatódott a magyar kártyások találkozója 
2025. február 6. – Képes Újság 

Több évvel ezelőtt kezdődtek a magyarkártya-játék hódolóinak a találkozói, az idei első 

összejövetelt Sepsén tartották, majd a második találkozóra múlt szombaton, a vukovári 

Magyarok Otthonában került sor. A kártyázás nem csupán szórakoztató időtöltés, hanem 

hatékony eszköze a közösségépítésnek és a barátságok elmélyítésének. Ezt vallják a sepsei, a 

kórógyi, a pélmonostori és vukovári magyarok is, akik a találkozók rendszeres résztvevői. 

Ezúttal szombaton a Vukovári Magyarok Egyesülete fogadta székházában a magyarkártya-

kedvelőket, akikhez az idei évtől a laskóiak is csatlakoztak. 

 

Farsangoltak Sepsén 
2025. február 6. – Képes Újság 

Kezdetét vette a farsangi időszak térségünkben is, a sort a sepseiek kezdték, a HMDK sepsei 

alapszervezete a helyi alsó tagozatos általános iskolával közösen tartott maszkabált vasárnap. 

A HMDK sepsei alapszervezete közösségünk egyik legaktívabbika. A farsangolást, az idei 

maszkabált a helyi alsó tagozatos általános iskolával összefogva tartották meg. Kicsik és nagyok 

is jelmezbe bújtak, voltak vásárolt jelmezek, de a szülők, nagyszülők kreativitása is jócskán 

megmutatkozott, szebbnél szebb, érdekesebbnél érdekesebb maszkák gyülekeztek idén is a 

HMDK sepsei alapszervezetének székházában. 

 

Megvannak a KÉP/ÍRÁS irodalmi pályázat nyertesei 
2025. február 6. – Képes Újság 

A Horvátországi Magyar Oktatási és Művelődési Központ (HMOMK) által meghirdetett 

KÉP/ÍRÁS irodalmi pályázat eredményei arról árulkodnak, tehetséges fiatal tollforgatók élnek 

közöttünk. A Horvátországi Magyar Oktatási és Művelődési Központ (Eszék) tavaly 
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decemberben is meghirdette a KÉP/ÍRÁS nevű irodalmi pályázatot felső tagozatos általános 

iskolás, valamint középiskolás diákok számára. Olyan írásművek elkészítésére ösztönözte a 

horvátországi magyar fiatalokat, amelyek ihletadó forrásai a magyar képzőművészet ikonikus 

alkotásai voltak. 

 
 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2025. február 6. – Kossuth Rádió 

 

A Székely Nemzeti Tanács nemrégiben mozgósító felhívást tett közzé a március 10-i székely 

szabadság napjára: "Rendet, igazit, vagy belevész a világ" címmel. A rendezvény kiemelt célja 

immár 10 éve, hogy hangot adjon a székely közösség területi autonómia iránti igényének és 

tiltakozzon azon közigazgatási átalakítási tervek ellen, amelyek Székelyföldet feldarabolnák, 

román többségű régióba sorolnák be - mondta Izsák Balázs, a SZNT elnöke. Erdei Edit-

Zsuzsánna interjúja. 

 

Öt-öt romániai, illetve magyarországi település elöljárói új román–magyar Európai Területi 

Társulás (ETT – angol betűszóval: EGTC) létrehozásáról döntöttek Battonyán. Az 

együttműködés kezdeményezői azt remélik a szerveződéstől, hogy több forrásra és nagyobb 

eséllyel pályázhatnak majd a román–magyar határ menti együttműködési programokban, 

ezáltal közös fejlesztéseket valósíthatnak meg például a turizmus, a környezetvédelem, a 

mezőgazdaság, a kultúra, az egészségügy területén. Magyarországról Battonya mellett az 

ugyancsak Békés vármegyei Gyula, Elek, Sarkad és Medgyesegyháza, Romániából az Arad 

megyei Pécska, Nagylak, Kürtös és Kisjenő mellett a Bihar megyei Nagyszalonta vállalta a 

tagságot. Az együttműködés alapelveiről tartott első találkozón két-két magyarországi, illetve 

romániai polgármesterrel beszélgetett Pataky Lehel Zsolt. Összeállításában elsőként Mákos 

Árpádot, Battonya polgármesterét halljuk. 

 

Jelenleg is tart a kárpátaljai magyar és ukrán nemzetiségű diákok téli táboroztatása a Rákóczi 

Szövetség sátoraljaújhelyi központjában. A mostani turnusban főként Felső-Tisza vidéki és 

Ung-vidéki iskolások vesznek részt a programban. Iváncsik Attila riportja. 

 

Nagyváradon is bemutatták a Kollár Tibor által szerkesztett Szent László koronája című 

kötetet, amely 15 átfogó művészettörténeti tanulmányt tartalmaz. Ezek részletes betekintést 

nyújtanak több, a középkorban emelt, majd átépített vagy csaknem teljesen elpusztult templom 

és kolostor építészeti történetébe. Az eseményt a nagyváradi Magyar Kultúra Ünnepe 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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programsorozat részeként a kötetet megjelentető Iskola Alapítvány és a Kárpátok Regionális 

Fejlesztési Közhasznú Egyesület közösen szervezte. Ionescu Nikolett riportja. 

 

Vértelen vértanúk – Kárpátországi szobrok, emlékművek, emlékhelyek címmel jelent meg a 

Székelyföldi Magyar Újságírók Egyesületének legújabb könyve. A Sarány István újságíró 

szerkesztette kötet a Kárpát-medence hányatott sorsú, világháborúkat, impériumváltásokat 

megért szobrait, emlékműveit és emlékhelyeit ismerteti harminc Kárpát-medencei szerző 

segítségével. Sarány István újságíróval, a kötet szerkesztőjével Bíró István beszélgetett.   


